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RG - 0002.P.XII.2019 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XII/2019 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 30 października 2019 r. 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przedstawienie przez Przewodniczącą Zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. oraz do Sądu 
Rejonowego Poznań- Grunwald i Jeżyce w Poznaniu opinii Zespołu ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławnika z dnia 1 października 2019 r. 
Punkt 8. 
Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 
Punkt 9.  
Przedstawienie Regulaminu głosowania w wyborach na ławników do sądów 
powszechnych. 
Punkt 10. 
Przeprowadzenie głosowania w wyborach na ławników do Sądu Rejonowego                     
w Środzie Wielkopolskiej. 
Punkt 11. 
Odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej wyników wyborów                   
na ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Środzie 
Wielkopolskiej.  
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2020”. 
Punkt 14. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Punkt 15. 
Przyjęcie uchwały ws. wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
Punkt 16. 
Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 
Punkt 17. 
Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek w podatku od środków 
transportowych. 
Punkt 18. 
Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2020 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 19. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2019.  
Punkt 20. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2028.  
Punkt 21. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 22. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 23. 
Zamknięcie sesji. 
  
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1600 otworzył                       
XII Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, kierowników jednostek                                 
oraz gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 
obecnych jest 12, w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji, która odbyła się 
17 października i godzinę przed sesją. Ponadto pan Tomaszewski informował,                     
że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni omówili szczegółowo uchwały                           
w związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

 Porządek obrad został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.     

 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

Przewodniczący informował, że protokół został opublikowany 1 października 
br., przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  
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 Protokół z XI Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Tomaszewski poinformował, że czas pomiędzy sesjami to miesiąc,                        
w czasie którego, dokładnie 1 października spotkał się zespół ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników, który wydał opinię o kandydacie, oraz sporządził 
protokół. Następnie w dniu 2 i 4 października pracowała komisja rewizyjna.                       
17 października odbyło się wspólne posiedzenie komisji na którym zostały 
omówione wszystkie uchwały znajdujące się w porządku obrad. Tak się złożyło,                   
że ostatnie posiedzenia są trudne w obradach, gdyż są rozstrzygane ważne decyzje, 
poprzednie posiedzenia to decyzje związane z odprowadzaniem ścieków z Nowego 
Miasta, w dniu dzisiejszym podatki, podwyżki podatku śmieciowego.  

Następnie Przewodniczący poinformował, że w poniedziałek brał udział            
wraz z Panem Zastępcą Wójta w spotkaniu wspólnot mieszkaniowych w Klęce 45, 
46, 47. Sprawa toczyła się o zmiany dokonywane w zarządcach wspólnot, dwie 
wspólnoty wypowiedziały umowę dotychczasowemu zarządcy, jedna pozostała 
przy dotychczasowym, jednak pozostała kwestią sporną kto ma zarządzać 
kotłownią. Sprawa nie do końca jest rozstrzygnięta, gdyż na spotkaniu wspólnot 
została podjęta uchwała, że kotłownia ma zarządzać wspólnota „Ziółka 46”,                                
gdyż z budynku 47 było tylko 10 członków spólnoty, głosując 7 za, 3 przeciw,                        
czyli nie podjęło jednogłośnie uchwały. Aby sprawa została rozwiązana,                                
będą zbierane indywidualne podpisy, w celu podjęcia uchwały osób nieobecnych                
na spotkaniu wspólnot. (…) 

Z ustawy wynika iż, jest obowiązek odczytania informacji o złożonych 
oświadczeniach majątkowych, wszystkie oświadczenia kierowników jednostek 
zostały złożone, również oświadczenia Radnych. Oświadczenia były analizowane                      
i przekazane do Urzędu Skarbowego. Urząd Skarbowy również dokonał analizy, 
błędy formalne popełnione zostały przekazane Radnym. Po rozmowie z Panią 
Sekretarz, po nowym roku zostanie zorganizowane szkolenie z przedstawicielem 
Urzędu Skarbowego, aby w następnych oświadczeniach nie popełniać błędów. 
Ponadto Przewodniczący poinformował, że jego oświadczenie również przekazano 
Wojewodzie, zostały złożone pewne wyjaśnienia, które zostały zaakceptowane.  

Na zakończenie Przewodniczący informował, że zostało przygotowane pismo 
do mieszkanki Nowego Miasta ws. zamiany działek informujące, że Rada Gminy 
pozostaje przy swoim stanowisku sprzed miesiąca. 

  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Aleksander Podemski informował iż ostatnie posiedzenia to szereg 
dyskusji związanych ze stawkami podatków i opłat. Wynika ze znacznego wzrostu 
kosztów systemu podatkowego, gdyż zobowiązania gminy są coraz większe.                         
Poza tym system płac - w związku podwyżkami najniższej krajowej - coraz bardziej 
się spłaszcza.  
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Z najważniejszych spraw, to planuje się złożyć wniosek na wielofunkcyjne boisko 
przy ZS w Nowym Mieście, dofinansowanie byłoby na poziomie 94 000,00 zł 
natomiast koszt całkowity to ponad 200 000,00 zł.  
Ponadto będzie składany wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska, który dotyczy przedsięwzięć związanych z likwidacją wyrobów 
zawierających azbest, dotacja będzie do 31 500,00 zł. Podejmowane były również 
działania dotyczące pozyskania środków na zakup zapór przeciwpowodziowych 
oraz zakup agregatu prądotwórczego, który obsługiwałby budynek Urzędu Gminy. 
Jeżeli chodzi o zapory to dofinansowanie jest na poziomie 14 210,00 zł natomiast 
agregat 20 000,00 zł, aktualnie są realizowane zapytania cenowe.                                                 
Są też podejmowane działania w zakresie odbierania folii rolniczej.  
W ramach dróg samorządowych, wraca temat ulicy Szkolnej, ten wniosek jest na 
liście rezerwowej. 
Ponadto trwają prace na budynku pałacu w Klęce, jest to ogromne przedsięwzięcie. 
Trwają też prace na budynku remizy strażackiej.  
Prowadzone są rozmowy z gminą Jarocin dotyczące przewozów autobusowych, 
koszty coraz bardziej rosną, a osób korzystających z autobusów jest określona ilość, 
powstał nowy sposób rozliczania tych dowozów, trwają rozmowy, gdyż te dowozy 
rozwiązują sprawę dowozów do szkół ponadgimnazjalnych czy też do pracy.  
Ruszyły także prace związane z renowacją parku w Klęce, co nie jest łatwe, trwało                  
to długo, gdyż odbudowa, renowacja tego parku, to też projekt, pozyskanie opinii 
konserwatora, umowa z Narodowym Funduszem. Park po dwóch latach od tego 
kataklizmu z sierpnia 2017 roku wygląda inaczej niż teraz, są drzewa których nie 
trzeba wycinać, ale są też takie które trzeba usunąć, jednak jest zakres, który trzeba 
do listopada zrealizować.                  
 
Ad 7) Przedstawienie przez Przewodniczącą Zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. oraz do Sądu 
Rejonowego Poznań- Grunwald i Jeżyce w Poznaniu opinii Zespołu                                
ds. zaopiniowania kandydatów na ławnika z dnia 1 października 2019 r. 
 Radna Zofia Kędziora Przewodniczącą Zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników odczytała opinię o kandydatce. 

• Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad 8) Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 
 Przewodniczący Rady zaproponował powołanie trzech kandydatów                                                     
do komisji skrutacyjnej. Zaproponowano Radną Zofię Kędziorę, Radną Małgorzatę 
Siejak oraz Radną Joannę Weber.  
Następnie Radni przeszli do głosowania.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 9) Przedstawienie Regulaminu głosowania w wyborach na ławników do sądów 
powszechnych. 

Komisja Skrutacyjna przeszła do przygotowania kart do głosowania natomiast 
Przewodniczący odczytał regulamin głosowania.  

• Regulamin stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Ad 10) Przeprowadzenie głosowania w wyborach na ławników do Sądu 
Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej. 
 
Ad 11) Odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej wyników 
wyborów na ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej. 
 Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała wyniki głosowania.  

• Protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Środzie 
Wielkopolskiej.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie przeszedł                       
do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XII/96/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 

Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                                 
i o wolontariacie na rok 2020”. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XII/97/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 

Ad 14) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XII/98/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 

Ad 15) Przyjęcie uchwały ws. wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie  
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie poinformował,                          
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że sprawa stawek za podatek śmieciowy była omawiana na posiedzeniu komisji                  
17 października oraz godzinę przed sesją. Radni otrzymali początkowo projekt 
uchwały ze stawką 20,00 zł, po przedstawieniu analizy kosztów związanych                           
z wywozem oraz zagospodarowaniem odpadów na posiedzeniu zaproponowano 
przyjęcie stawki 27,00 zł za odpady segregowane. W dniu dzisiejszym godzinę przed 
sesją odbyło się posiedzenie wspólnych komisji na którym Radni informowali, że po 
przeprowadzonych rozmowach z mieszkańcami uznali, że jest to znaczna podwyżka 
i zdecydowali przyjąć kwotę mniejszą, ustalono kompromis 23,50 zł za odpady 
segregowane natomiast za niesegregowane 47,00 zł.  
Następnie Przewodniczący proponował głosowanie autopoprawki.  
 Za wprowadzeniem autopoprawki opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów 
przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący. 

 Uchwała Nr XII/99/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 16) Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek w podatku                                 
od nieruchomości. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,                
w związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący.  

 Uchwała Nr XII/100/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 17) Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek w podatku od środków 
transportowych. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,                
w związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XII/101/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 18) Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2020 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,                
w związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                       
0 głosów wstrzymujących, 1 Radny niegłosujący.  
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 Uchwała Nr XII/102/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 19) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2019.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,                
w związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XII/103/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 20) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2019-2028.  

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich, następnie Przewodniczący 
Rady, następnie otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań Przewodniczący 
przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XII/104/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 października 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 21)  Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 22) Wolne głosy i wnioski. 

➢ W punkcie tym Przewodniczący dopowiedział iż w punkcie informacja 
Przewodniczącego o pracy między sesjami nie powiedział, że na posiedzeniu 
komisji obecny był pan Marciniak który przedstawił Radnym prezentację 
multimedialną nt. Polski Niepodległej. Poza tym pan Tomaszewski 
poinformował, że w Klęce na działkach gminnych jest postawionych bardzo 
dużo garaży blaszanych. Zostały one postawione na zasadzie „ustnego 
pozwolenia”, ale zdaniem Przewodniczącego należy przeprowadzić 
inwentaryzację, a następnie obciążyć jakąś ustaloną kwotą właścicieli                       
za dzierżawę. Poza tym są tam też budynki gospodarcze,                                        
które najprawdopodobniej nie są kupione, a są przydzielone, nie zmienia                 
to faktu, że stan tych niektórych budynków jest fatalny i należałoby rozpoznać 
do kogo należą.  

➢ Radny Leszek Zacharyasz informował, że pan Zastępca przekazał Radnym 
informację dotyczącą chęci wzięcia udziału w programie „Umiem pływać”, 
Radny wyraził zdanie, że jest to dobry pomysł gdyż wie z własnego 
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doświadczenia, że wystarczy rok i dzieci potrafią pływać. Nie każdy rodzić 
ma czas żeby z dziećmi jeździć, a takie dofinansowanie do zajęć nie jest dużą 
kwotą.  

Zastępca Wójta pan Wiesław Schreiber informował, że na prośbę 
Radnych za pośrednictwem CUWu zwrócono się do szkół z prośbą               
o sprawdzenie zainteresowania wśród dzieci i ich rodziców. Były też 
zapytanie o opiekuństwo ze strony nauczycieli z tego względu                            
iż honorarium, które otrzymują jest symboliczne, tj. ok 200 zł,                           
tak przynajmniej było w zeszłym roku, gdyż wszystkie wyliczenia 
bazują na ubiegłym roku. Ministerstwo Sportu, które patronuje temu 
programowi jeszcze nie ogłosiło konkursu związanego z naborem. 
Nauczyciel jadący 10 razy na naukę pływania, dostanie 200,00 zł brutto 
od wyjazdu autobusu do dojazdu na teren pływalni. Pan Schreiber 
prosił o deklarację jak Radni podchodzą do kwestii wzięcia udziału                 
w programie, choć nie ma co ukrywać, że wiąże się to z kosztami. (…) 
W związku z tym że program, zapewne będzie w najbliższym czasie 
ogłoszony Gmina chce nawiązać współpracę z Wielkopolskim 
Zrzeszeniem Narodowy Związek Sportowy w Poznaniu, który składa 
duży wniosek na dofinansowanie, obejmujący wiele samorządów, 
wtedy ma on szansę na pozyskanie 80% dofinansowania. Gdyby Gmina 
sama składała wniosek to dofinansowanie byłoby do 50%. (…) 

➢ Radna Zofia Kędziora pytała jak wygląda sprawa odpłatności za dzierżawę 
gruntu w Klęce.  

Wójt informował, że na chwilę obecną kukurydza rośnie, a odpłatności 
nie ma. (…) 

➢ Radny Leszek Zacharyasz prosił o deklarację Radnych czy decydują                            
się na zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie kwoty 35 000,00 zł                     
na program „Umiem pływać”.  

Wójt informował, że Urząd jest w trakcie planowania budżetu i będzie 
rozmawiał z p. Skarbnik o możliwościach finansowych                                     
tego zadanie. Temat jest rozeznany, możliwości dofinansowania też.  

➢ Radny Feliks Stratyński prosił o rozwiązanie umowy z osobą, która dzierżawi 
grunty w Klęce, z tego względu, że są dopłaty suszowe, są dopłaty                              
do gruntów, a za zeszły rok zapłacono tylko połowę. (…) 

➢ Radna Małgorzata Siejak prosiła o zapoznanie się Radnych z wieloletnim 
planem inwestycyjnym, jest ona bardzo dobrze opracowany, warto                          
go przeanalizować i na kolejnym posiedzeniu komisji te tematy omówić. 

➢ Radna Halina Jankowska pytała w jaki sposób rozliczany jest wykonawca 
który np. uzupełnia bądź remontuje drogi gminne.  

Wójt zawiadomił Radną, że odbywa się to na zasadzie zgłoszenia, jeżeli 
jest jakaś droga do naprawienia, do uzupełnienia wysyła się 
wykonawcę po czym po zakończeniu prac jest rozliczenie. Jeżeli są 
jakieś sygnały złego wykonania to należy zgłosić i pracownik pojedzie 
zweryfikować czy coś źle zostało wykonane.  

➢ Radny Powiatowy p. Stefan Kominek informował, że została podpisana 
umowa z firmę Begier na budowę drogi Osiek-Chwalęcin, kosztorys opiewał 
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na kwotę 7,5 miliona złotych natomiast oferta opiewała na 5 milionów 360 tys. 
złotych. Inwestycja będzie wkrótce realizowana. Prom został zwodowany                      
w dniu dzisiejszym.  

➢ Sołtys Sołectwa Klęka pan Grzegorz Gogulski wyraził zadowolenie, że ruszyły 
prace remontowe dachu na pałacu w Klęce. Poza tym pan Sołtys informował, 
że dobrze, że ruszyły też prace w parku, gdyż w ostatnim czasie odbywają się 
tam imprezy, alkoholowe, nawet osób nieletnich. Jak tylko ktoś porządkuje 
park, to co dwa, trzy tygodnie zbiera worek butelek.  
Jeżeli chodzi o garaże na tzw. mecu i przy blokach o których mówił pan 
Przewodniczący, to rzeczywiście powstaje ich coraz więcej, kiedyś pan Sołtys 
je policzył i okazało się, że jest ich około 40. Pytanie jest tylko jedno jaki teren 
mieszkańcy wykorzystują na postawienie takich garaży, a należy wspomnieć 
że te wszystkie garaże budowane z różnych materiałów i na dwa, trzy 
samochody, dlatego  sprawiają wrażenie bałaganu.  
 Przewodniczący informował, że tak jak mówił pan Zastępca się tym 
zajmie, przeprowadzi inwentaryzację, wszystko sprawdzi i jeżeli będą one 
stały na gruncie gminnym to będzie albo nakaz rozebrania, albo będzie 
ustalona opłata.  
 Zastępca Wójta informował, że najpierw należy przeprowadzić 
inwentaryzację, następnie pomyśleć czy ten grunt wydzielić- co będzie 
kosztowne- należy pomyśleć o tym czy te garaże uporządkować, bo w chwili 
obecnej każdy jest inny.  
 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że jeżeli są to działki 
gminne, to niech gmina postawi swoje garaże i niech pobiera opłaty                           
za wynajem, po co wydzielać te działkę, przecież na chwilę obecną                                       
jest to samowola budowlana.       

➢ Pan Paweł Marciniak pytał Radnych czy ktoś z Radnych przemyślał temat 
przedstawionej tożsamości narodowej.  

Przewodniczący pytał pana Marciniaka czy zajęło panu dużo czasu 
zdobycie materiałów historycznych, czy jest to rodzaj hobby. 

Pan Marciniak informował, że interesuje się historią i kiedyś został zachęcony 
do czytania tego co jest trudno dostępne. Mieszkaniec zachęcał do nabycia 
najważniejszych kronik, których jest kilkanaście. Poza tym p. Marciniak 
proponował fakultatywne zajęcia nauki łacińskiego, być może wyrośnie jakiś 
historyk, który dotrze do materiałów spisanych w języku łacińskim. (…)    
Pan Paweł Marciniak pytał czy Radni są zainteresowani tematem, aby był on 
podniesiony na polu samorządowym historii naszych przodków. 

Zastępca Wójta informował, że na pewno nie można ingerować                       
w program nauczania jeżeli chodzi o historię, ale takie tematy które nie są 
przedstawiane w szablonowym programie mogą być poruszane na kółkach 
historycznych.    

➢ Dyrektor Ośrodka Kultury pan Maciej Kuderczak zapraszał w imieniu Wójta 
Gminy, Gminnego Ośrodka Kultury i Biblioteki na Narodowe Obchody 
Święta 11 listopada. Obchody planowane są na dwa dni, 10 listopada marsz 
niepodległościowy, gdzie mieszkańcy z flagami pójdą na plac 700-lecia złożyć 
kwiaty, zapalić znicz i zaśpiewać pieśni patriotyczne i żołnierskie.                              
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11 listopada będzie to część główna- o godz. 1100 w Kościele pw. Świętej 
Trójcy przy chórze Domino Cantemus, organizacjach samorządowych, 
sztandarach szkół oraz OSP odbędzie się Msza Święta. Po Mszy Świętej będzie 
przejście do Ośrodka Kultury na koncert Castle Brass, będzie wystąpienie 
Wójta, będzie wystawa malarska p. Teresy Bróździńskiej na dolnej sali przy 
kawie, herbacie i dobrym rogaliku. Prace będzie można nabyć.     

➢ Przewodniczący pytał czy będziemy podejmować podatek rolny.  
Pani Sekretarz informowała, że nie wiem czy będzie podejmowana,                
ale wzrost jest o ponad 7% w stosunku do roku poprzedniego.  

Przewodniczący dodał, że co do prac w listopadzie jest dużo tematów, 
dopiero na początku przyszłego tygodnia będzie wiadomo czy będą dwie 
komisje czy sesja i komisja. Należałoby także usiąść do złożonych wniosków 
do budżetu na rok przyszły, a także do wieloletniego programu 
inwestycyjnego tak jak Radna Siejak wspomniała. Jeżeli nie będzie potrzeby 
zwołania sesji to będzie na pewno komisja jedna bądź dwie. Terminy to 21 i 28 
listopada (czwartki). (…) 

➢ Pani Skarbnik dopowiedziała, że w Monitorze Polskim ukazała się cena skupu 
żyta za jeden kwintal w roku ubiegłym była - 54, 36 zł, a w tej chwili jest - 
58,46 zł. Jest 4,10 zł na kwintalu wyżej, ponieważ bierze się to po cenę żyta 
razy 2,5 kwintala, a więc w sumie na ten rok było od hektara 
przeliczeniowego podatek rolny 135,90 zł tak na 2020 rok będzie 146,15 zł                  
w sumie o 10,25 zł będzie większy tj. 7,6 %. Jeżeli chodzi o podatek leśny                    
to bierze się średnią cenę skupu drewna i podaje ją nadleśnictwo za pierwsze 
trzy kwartały, na ten rok za 1 m3 drewna było 191,98 zł, a na przyszły rok                   
od kwoty 194,24 zł. W sumie cena drewna rośnie o 2,26 zł tj. 1,2 %.                          
Jeżeli Wójt nie wystąpi do rady o obniżenie podatku rolnego to uchwała nie 
musi być podejmowana gdyż będzie można posługiwać się stawką podaną                              
w Monitorze.     

    
Ad 23) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1930 Przewodniczący zamknął XII Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zał. 1  
Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  


